
 

 

Rosmus Skole – Rosmus Børnehus 
Forældrevalgte Børnehus: Camilla Bjerre og Mia Boisen 
Forældrevalgte skole: Mette Platz, Niels Arentzen, Robert Boye Andersen, Pernille Clemmensen 

Poulsen (fmd.) 
Gæst Anders Hansen 
Medarbejderrep. Birthe Grauballe, Mathilde Hedegaard, Lotte Boelsmand Strephede 
Elevrep. Karla og Josefine 8B 
Ledere Lars Robdrup, Ole Bønke, Jesper Kjær-Appelt 

Møde i Fællesbestyrelsen  
05.05.2022 kl. 19-21 

Fraværende/afbud: Camilla 
 

1. 
19:00 

Informationer 
Dialogmøde FBL og skolerne den 10/5 kl. 16:30-18:30. Alle bestyrelsesmedlemmer er 
velkomne. Dagsorden rundsendt pr. mail. Lars og Birthe deltager. Øvrige meget velkomne. 
Dialogmøde FBL og dagtilbud den 7/6 kl. 16:30-18.30. Møde vedr. dagsorden den 5/4 kl. 
16.30-17. Camilla og Mia har været med i formødet.. Deltagere i selve mødet (en forælder 
rep og en leder). Mia og Jesper deltager 
Arbejdsdag børnehus 24/4. Køkken, gulve i vuggestue og legeplads blev rengjort og 
shinet op. Stor tilslutning og et arrangement, der gerne skulle blive en tradition.  
Trivselsundersøgelse og fysisk APV medarbejderne. Alle har deltaget i undersøgelse i 
marts. Resultaterne er overordnet set rigtig fine og pænt over gennemsnit i Syddjurs.  
I børnehuset viser resultaterne en tydelig forbedring på mange områder fra sidst (2019). 
I skole/sfo fortsat højt niveau for trivsel og engagement (resultaterne ligner meget de 
seneste fra 2019). 
I den kommende tid dialogprocesser med alle medarbejdere mhp at finde områder at 
forbedre yderligere. 
Trivselsundersøgelse børn i skolen. Vi har også fået resultaterne for den årlige 
trivselsundersøgelse blandt børnene. Der er rigtig mange siders data. Hver klasse er nu i 
gang med at fortolke resultaterne og lægge en plan for det der ønskes forbedret. 
Generelt i DK og i Syddjurs har der været faldende tendens for børnenes trivsel, hvilket 
sagtens kan skyldes pandemien. Hos os er der nogenlunde status quo. 
Betalings-/bestillingssystem til boden. Vi er langt fra tilfredse med vores nuværende 
løsning og da supporten også er elendig, så har vi ”opgivet” nuværende firma. Vi har haft 
møde med anden leverandør, der kan tilbyde det ønskede, så vi forventer at skifte snarest 
muligt. Der vil desværre blive en overgang, hvor vi så skal betale dobbelt. Vi skal også 
afvente kommunal godkendelse af sikkerhed mm. 
Nuværende løsning/leverandør er opsagt – og ny på vej 
Rock i Rusk. Netop afholdt med stor succes og ca. 1100 i alt på skolen. 
Stor tilfredshed med arrangementet – god stemning – det fungerede fint med musik på kun 
en scene.  
Skriftlige prøver. 9AB har netop overstået de skriftlige prøver i dansk og matematik. Øvrige 
aflyst. Eleverne skal derforuden op i mundtlig dansk og engelsk. De holder sidste skoledag 
fredag 3/6. Translokation tirsdag 21/6. 
 

2. 
19:20 

Valg til skolebestyrelsen 
Vi holdt valgmøde 20/4. 3 nye forældre dukkede op og fik orientering om 
bestyrelsesarbejdet. Deadline for at melde sit kandidatur var onsdag 4/5. 
Følgende 8 har meldt sig: 
Robert Boye,  
Niels Arentzen, 
Anders Hansen, 
Karen Bech-Pedersen (forældre til pige i TSFO) 
Semine Brorson Petersen (forældre til 2 i TSFO) 
Anita Friis (forældre til pige i 3A) 



 

 

Troels Kristensen (dreng 5B) 
Peter Sørensen (dreng 5A) 
Der skal bruges 5 rep + suppleanter. 
 
Dejligt at så mange kandidater har vist interesse for bestyrelsesarbejdet. 
Drøftelse om formen på selve valghandlingen – bestyrelsen er enige om, at det er en god 
ide at lave afstemning den 2. juni til skolefesten – mellem kl. 17.00 og 19.00. Der bliver 
mulighed for at brevstemme inden valghandlingen. 
Hver forældre kan stemme på 3 kandidater. 
Den nye bestyrelse inviteres med til næste bestyrelsesmøde 16/6. 
 
Fra ref. Bestyrelsesmøde 7/4 
Valglisten har været tilgængelig siden uge 11, hvor LR sendte information ud til alle 
forældre på Aula. Sidste frist for at blive optaget på valglisten er fredag 8/4. 
Forældre er adviseret om valgmødet onsdag den 20/4 kl. 17:30-18:15. 
Yderligere udsendes efter mødet d.d.. 
Pernille, Mette og Anders deltager i valgmødet og vil fortælle nye forældre om arbejdet. 
Vi forventer fortsat, at der afholdes valg. Deadline for opstilling er 4/5.  
Herefter træffes afgørelse om valg/fredsvalg (bestyrelsesmødet 5/5). 
 
Fra ref. Bestyrelsesmøde 10/3 
Planlægning af Valgmøde 20/4 kl. 17.30-18.15. Der bliver mulighed for at møde nuværende 
bestyrelsesmedlemmer og forældreinformation mm 
Der er allerede kommet opstillere – og flere fra bestyrelsen ønsker at genopstille. Alle 
forældrerep. fra skolen er på valg – 5 stk.  Det er muligt at afkorte valgperioden – så man 
f.eks. kun opstiller for en 2-årig periode -der er også mulighed for forskudte valg. 
I vores bestyrelse er der umiddelbart stemning for at fortsætte med en 4-årig valgperiode 
der sikrer en større stabilitet i bestyrelsesarbejdet. 
  
Fra ref. Bestyrelsesmøde 10/2. 
Hvem ønsker at genopstille?  
Pernille og Mette genopstiller ikke. 
Hvordan får vi gode kandidater til at melde sig? 
Pba. forældremøder mm forventes der heldigvis nye kandidater, så vi igen kan afholde valg. 
Pernille og Lars er vores valgbestyrelse. 
Vi holder valgmøde 20/4 kl. 17:30 
Tidsplan: 
Snarest. Nedsættelse af valgbestyrelse (f.eks. skolens leder og best. fmd.) 
Uge 11.  Valgliste med stemmeberettigede. 
Uge 14.  Sidste frist for at komme på valglisten 
Uge 16.  Afholdelse af valgmøde (18.-22. april) 
Uge 18.  Afgørelse om evt. fredsvalg. Ellers udsendelse af valgmateriale og info om 
afstemning. 
Uge 19.  Valg 
Uge 22.  Valg afsluttes. 
1/6          Indberetning af valgresultat. 
               Konstituerende møde i ny bestyrelse 
1/8          Ny bestyrelse tiltræder 
Sept./okt.  Kursus for de nye bestyrelser i Syddjurs 

3. 
19:30 

Skolefesten 2/6 kl. 17-20 
Drøftelse af bestyrelsens rolle mm (den nye bestyrelse er akkurat valgt). 
Vi har tidligere haft tanker om at: 
- reklamere/orientere om den gode forældretilfredshedsundersøgelse 
- starte en ”bank” over virksomheder til samarbejde med skolen om at gøre de unge job og 
uddannelsesparate (undervisningsforløb, besøg på skolen, besøg på virksomheden, praktik, 
fritidsjob etc). Kommunens erhvervsplaymaker Heine Carlsen. 
- styrke dialogen med forældrene 



 

 

- synliggøre bestyrelsen 
- finde temaer til bestyrelsens arbejde 
Forslag om at fokusere på bestyrelsesvalget og det at få skabt kontakt til de lokale 
virksomheder/erhvervsdrivende. 
Der bliver mulighed for at stemme til bestyrelsesvalget mellem 17-19. 
Kl. 18:15-19:15 samler vi interesserede i styrket virksomhedssamarbejde. Heine Carlsen fra 
Syddjurs deltager også sammen med Robert (og evt. flere fra bestyrelsen). 

4. 
19:45 

Mulighed for at søge sponsorer/fonde 
Drøftelse af ønske om at søge eksterne midler til f.eks. legeplads mm. Herunder er nogle 
muligheder: 

https://www.ledon.dk/sog-fonde/  

 
Syddjurs Kommune har en landdistriktspulje som kan søges af foreninger og organisationer 
til større projekter, der kan styrke landsbyen. Puljen er målrettet større projekter +100.000. 
 
Friluftspulje med næste frister 1/6 og 15/9.  
https://friluftsraadet.dk/nyheder/soeg-tilskud-til-din-ide-50-millioner-kroner-til-
friluftsprojekter?fbclid=IwAR2LhJScYUjhixoSRlnEdPs9PSYW3-
fP5kLsF46GHeYaipNpaCi4hoWVqy4 
Der ser ud til at være en pulje til mindre projekter og én til større. Den lille kunne f.eks. være 
køkkenhave som børn i skole/dagtilbud den større skulle i givet fald være i en større 
sammenhæng i landsbyklyngen. 
 
Mulighed for reklamer og lokale sponsorater drøftet. Bestyrelsen er umiddelbart positiv 
overfor tanken om at søge sponsorater og fonde. 

5. 
20:00 

Planlægningen af næste skoleår. 
Lars orienterer 
Relativt tungt lov/regelsæt på området. Skolen er ikke forpligtet til at tilbyde pasning 
gennem hele ugen – men vi tænker, at den nuværende ordning fortsætter. 
Timetal/mødetid næste skoleår: 
- Indskolingen. Skoledagen forkortes med 1 time og 5 min pr. uge (§16b) mhp at give ekstra 
støtte i klasserne. Mødetid kl. 8:10-13:30 med mulighed for pasning til 14:30 
- Mellemtrin. Skoledagen afkortes med 2 timer pr. uge (§16d) mhp at give ekstra støtte i 
klasserne. Mødetid er mandage til 13:30 og øvrige dage til 14:30. De sidste ca. 10 årlige 
timer afholdes som overnatning. 
Enighed i bestyrelsen om at støtte op om mandag som ugens korte dag. 
- Udskolingen. Skoledagen afkortes med 2 timer pr. uge (§16d) mhp at give ekstra støtte i 
klasserne. De sidste ca. 50 timer afholdes som forlagt undervisning/lejrskole/skolerejse. 
Det gælder på alle årgange, at det ”kun” er understøttende timer, der konverteres (afkortes). 
Bestyrelsen bakker op om ovenstående. 
Skolen er ikke forpligtet til at tilbyde pasning gennem hele ugen til indskolingen – men vi 
tænker, at det er bedst at fortsætte den nuværende ordning med pasning indtil videre.. 
Projekt åben skole (samarbejde med Viden Djurs/SOSU).  
Projektet netop evalueret på skolen – og der er opsamlende møde næste uge. 
De deltagende unge har været glade for projektet. Fra skolens side vil vi gerne koncentrere 
forløbet på færre og samlede dage. Samtidig skal Viden Djurs byde ind med nogle 
værksteder, der tilbyder noget andet end det vi kan i forvejen. 
 

6.  
20:10 

Evaluering af bestyrelsens arbejde i perioden 2018-22 
Drøftelse pba. bestyrelsens mål fra starten af perioden samt de årlige stikord fra beretninger 
i klasserne. 
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Trivsel og sundhed 

• Følge udvikling og implementering af den nye mad og måltidspolitik 

• Hvordan får vi alkohol og stoffer ud af de unges hoveder 

• Sundhed: indeklima, frisk luft, lufte ud, ud i frikvarteret 

• Sundhed: sunde madprincipper og vandautomater med dejligt koldt vand 

• Sundhed: bevægelse i skoledagen - hver dag  

• Sundhed: sunde bygninger, plads nok i lokalet, støj, temperatur (varme, kulde, fugt) 

• Fælles samlinger og fælles sang 

• Toiletforhold: rene og hygiejniske toiletter, fx musik  

• Trivsel: for lærere, for ledere, for elever (hænger sammen) 

• Trivselsboller 

• Prioriteringer af fællesskabet som samlende oplevelsesrum.  

• Traditioner - det forpligtende fællesskab. 

• Værdi-regelsæt: værdier i dagligdag (personale, forældre, elever) 

Synlighed og bevarelse af skolen  

• Bevare skolen fra 0.-9. årgang 

• Pas på vores skole 

• Synliggøre og bevare de xtra tiltag (fx rejser i udskolingen) 

• Arbejde for at bevare skole og børnehus (reklamere, tiltrække nye, fastholde, skabe de bedst 

mulige vaner) 

• Kompetence / faglighed ved vikarer 

• Skolens rolle i landsbyklyngen 

• Lejrskoler: det er det jeg husker. Social læring  

• Rosmus skoles ånd: italesætte og bevare den gode kultur (det forpligter for elever og 

forældre, hvordan giver vi den videre)  

Forældre samarbejde 

• Modtagelse af nye forældre i børnehuset (forælder til forælder) 

• Forældreinvolvering i børnehuset 

• Forældreinvolvering i skolen 

• Kontaktforældre set-up (indslusning af nye, de forældrevalgtes forlængede arm) 

 
Trafik 

• Mobilitet og trafik til-fra-omkring skolen. Bus, gå, cykle. Trafiksikkerhed. 

• Skolevej og cykelstier. Er arbejdet afsluttet, er der flere etaper?  

• Trafikforhold 

Andet 

• Fx i forbindelse med Rosville: ud at se virksomheder: banken laver penge (trykkeri), café (ud 

på restaurant), køkken (storkøkken), værksted og bilvask (ud på autoværksted) 

• Erhvervserfaring: rengøringskorps for en dag 

• Den gode brug af IT i skoledagen. Digital dannelse. Ansvarlighed. 

• Inklusion  

Stikord fra skoleåret 2018-19 
Opstart af mange nye børn og forældre fra Mølleskolen 
Kost og sundhed 
Aula og kommunikationsstrategi 
Styrkede lærerplaner børnehuset 
IT-strategi 
Børn i bevægelse 
Ombygning skolen – h/d, bibl., aula mm 
Stort besparelseskatalog fra Implement på skoleområdet 
 
Stikord fra skoleåret 2019-20 
Budgetreducering og genåbning af budgetter i Syddjurs 
Trafikforhold indskolingen 



 

 

MidtTrafik og busser 
Regler for iPads og mobiler 
Corona 
 
Stikord fra skoleåret 2020-21 
Kontantløs skolebod 
Trafikforhold 
Råstofplan 
Parkourbanen – nyt faldunderlag 
Opstart af børn fra Lilleskolen 
Corona 
Arbejdsgrupper i bestyrelsen: forældreinddragelse, sundhed, udeliv 
 
Stikord fra skoleåret 2021-22 
Chromebooks indføres for 6.-9. kl. 
Projekt Vild natur 
Loppemarked – aflyst 
Fortsat stigende børnetal i både børnehus og skole 
MidtTrafik (forsinkede busser og ureglementeret kørsel) 
Kortere skoledag 
Brugerundersøgelse forældre skoler 
Juniorklubben 
 
Bestyrelsen har nået mange af de mål, der blev udtrykt ved starten af arbejdet for næsten 4 
år siden. Der er generel tilfredshed med arbejdet i perioden, der også bærer præg af at alle 
deltager i gode konstruktive drøftelser, der munder ud i enighed om indsatser. 
Det kunne anbefales den nye bestyrelse at lave årlige opsamlinger og evalueringer. 
Forslag til nyt fokuspunkt/indsatsområde skoleåret 22/23: 
Drøftelse af udarbejdelse af mere formel velkomst/info skrivelse til nye elever og forældre – 
og en opfølgning/personlig kontakt til de nyankomne.  
Drøftelse af vores erfaringer med Chromebooks: Indtil nu har der været ganske få tekniske 
problemer og udfordringer og de nye enheder fungerer godt og dækker elevernes behov 
rigtig godt. 
 

7. 
20:58 

Kalender og indhold kommende møder 
Indhold kommende møder: 
Torsdag 2/6 kl. 17-20 Skolefest – miniby/Rosville 
Torsdag 16/6 kl. 17:30 (inkl. Lidt ekstra forplejning). Nyvalgte bestyrelsesmedlemmer 
inviteres. De første 45 min fungerer efter den sædvanlige form for vores bestyrelsesmøder 
– fra 18.15 – 19.00 er der overlevering og introduktion til arbejdet fra 
forældrerepræsentanterne i den gamle bestyrelse til den nye..  
 

8. 
20:59 

Evt. 
Den aktuelle situation omkring de ukrainske flygtninge: Det ser ud til at der er 2-3 familier, 
som er bosat i nærområdet, der overvejer at blive i Danmark. Der har været henvendelser til 
skolen.  
Robert gav tilbagemelding om møderne med Klubben – forslaget er blevet godt modtaget. 
Det endelige skriv lægges ud på AULA. 
I forhold til ændring af lokalbussens opsamlingssted/rute henvender Robert sig igen til 
busselskabet.  

 


